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Verksamhetsberättelse 2020 
- året vi aldrig kommer att glömma 

Verksamhetsberättelsen är gemensam för  

Torekovs Turist & Badförening (föreningen) och Torekov By AB (bolaget)  

 

Styrelsearbete 

Föreningen har under året arbetat med en arbetsgrupp om två-tre personer som haft täta kontakter 

med verksamheten. Alla ledamöter har tagit del av verksamheten genom informationsrapporter. 

Föreningen har haft sex protokollförda styrelsemöten. Årsmötet hölls den 28 juni i parken i Torekov.  

Bolaget har haft fyra protokollförda styrelsemöten. Stämman hölls den 28 juni i parken i Torekov. 

Torekovs Turist & Badförening och Torekov By AB i samarbete 

Torekov By AB (TBAB) och Torekovs Turist & Badförening (TTBF) har ett nära samarbete.  

TTBF innehar majoriteten av A-aktierna i TBAB. Bolaget överförde enligt beslut i styrelsen 138 000 kr 

till föreningen som i sin tur arbetade utifrån och med genomförande av bolagets plan.  

Turistbyrån och Bykontoret har en stabil, kompetent organisation men är sårbara ur ett ekonomiskt 

perspektiv. Ersättningen från bolaget till föreningen utgör basen och förutsättningen för arbetet med 

byutveckling. 

Turistbyrån & Bykontoret  

Året präglades av situationen med covid-19. Alla delar av verksamheten påverkades och under våren 

var läget relativt turbulent. Fokus skiftades i mitten av mars från planering, utveckling och 

förberedelser till att avveckla, ställa in, minska utgifter, stötta medlemsföretag osv. Uppmaningen 

från myndigheten att arbeta hemifrån i möjligaste mån samt att stanna hemma vid symtom frestade 

på verksamheten.  

Efter den första tidens nästan bedövande reaktion ökade kreativiteten som den så ofta gör när man 

ställs inför utmaningar. I byn såg vi flera initiativ där vi genom att vara omtänksamma mot varandra 

kunde fortsätta bjuda på och dela upplevelser. Exempelvis stängdes hamnplanen för bilparkering och 

platsen fylldes i stället med bänkar och bord, restaurangerna fick öka sina uteserveringar och butiker 

tilläts ha gatuförsäljning. På Turistbyrån kunde man få service genom fönstret om man så önskade i 

stället för att gå in. Med sommarens intåg kom också en optimism. Vi såg att flera svenskar valde att 

semestra i Sverige. Bjäre och Torekov var ett naturligt val för många. Beläggningen på hotell, B & B 

och pensionat hamnade faktiskt på ungefär samma nivå som förra året. Hamnen rapporterade i 

september att antalet gästande båtar minskat med 24 %. Främst saknade de sina utländska gäster. Vi 

har under året tvingats lära oss att förhålla oss till tvära omkast. Alkoholstopp, begränsade sällskap 

på restauranger osv. Trots det varit ett år man härdat ut har vi en stark framtidstro. 
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Mål och verksamhetsidéer från planen med exempel på hur dessa arbetats med under året:  

Bevara Torekovs särprägel och attraktion 

• Genom bidrag finansierat och medverkat till att två nya bryggor och en 

tillgänglighetsanpassad brygga stod färdiga på Norra stranden i maj.   

• Medverkat i flera samtal bl a med kommunrepresentanter om olika stödåtgärder till den 

lokala besöksnäringen. Resulterade exempelvis i en picknickyta på hamnplanen.  

• Haft en ledande roll i att ta fram underlag för att återuppbygga Warmbadhuset. 

• Initierat och drivit projekt att köpa en flotte som ska läggas utanför stranden till sommaren 

2021. Tillsammans med föreningen Torekov Kultur & Miljö startades insamling av pengar 

under vintern.  

• Medverkat till att två nya evenemang förläggs till Torekov. Ett segel-evenemang till 

sensommar 2020 (vilket fick ställas in) och ett barnevenemang till sommar 2021.  

• Medverkat vid av kommunen inbjudna samtal. Ex arbetet med en fördjupad översiktsplan för 

Torekov och samtal om byutveckling.  

Ansvara för och utveckla torekov.se  

• Hållit information om byns föreningar, verksamheter, se & göra, kultur & historia med mera 

uppdaterat. 

• Kontinuerligt publicerat kommunala frågor och beslut som har allmänintresse för byn.  

• Kontinuerligt publicerat information av allmänintresse för byn från andra föreningar och 

företag. 

• Vi vill som en hyllning till byprojektet ”Torekov året runt” 2012 nämna att vi uppdaterat och 

lagt in material från deras kalender med promenader i och kring Torekov på hemsidan.  

Vara en resurs/kompetens för Båstads Kommun vid frågor och förändringar som rör Torekov 

• Kontinuerligt haft avstämningar med politiker och tjänstemän för att utbyta information i 

aktuella frågor. Ex. busstrafik, cykelvägar, grönytor & bryggor, offentliga toaletter, 

evenemang och detaljplaner.  

• Medverkat vid work-shops för att ta fram en besöksnärings- och evenemangsstrategi för 

Båstads kommun.  

• Förmedlat behov/frågor/information från besöksnäringen till kommunen och tvärtom.  

Bla ledde det till omvandling sommartid av parkeringen i hamnen till picknick-yta som vi 

sedan tillsammans utvärderade.   

• Medverkat vid av kommunen inbjudna samtal i arbetet med en fördjupad översiktsplan för 

Torekov.  
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Vara en resurs/kompetens för Torekovs föreningar 

• Bidragit med kontakter/nätverk i olika frågor till flera av byns föreningar. 

• Bidragit med personella resurser för vaktmästeriuppgifter till en förening.  

• Informerat på hemsidan och sociala medier om föreningarnas 

verksamhet/utbud/evenemang. 

Verka för goda allmänna kommunikationer 

• Sedan det blev känt att Skånetrafiken (buss) skulle dra in helgtrafiken mellan Torekov och 

Förslöv from augusti 2019 har vi arbetat för att få behålla/få tillbaka den. Efter många samtal 

och protester från oss och flera andra håll återinfördes helgtrafiken i juni 2020.  

• Vi arbetar för att få en direktbusslinje mellan Torekov och Båstad.  

Långsiktigt verka för samsyn och samordning i byn  

• I februari bjöd vi in föreningarna att diskutera olika förslag till uppstart av byaråd och hur dessa 

kan utformas. Inför mötet fanns två konkreta förslag. Ett var att starta en förening med stadgar 

och det andra som vann allas gehör var att arbeta med byaråd som dialog-forum. 

Den 14 mars bjöd vi in till ett öppet, allmänt möte i samma fråga. Inför mötet hade man haft 

möjligheten att lämna synpunkter och förorda vilket av förslagen man stöttade eller komma med 

nya förslag. På mötet gavs ytterligare möjlighet att diskutera förslagen eller komma med nya. 

Efter att ha hört byns resonemang under Projekt Torekovs framtid och tiden därefter fram till 

den 14 mars kan vi summera att öppna rådgivande möten som dialog-forum är att förorda. De 

föreslagna riktlinjerna läggs därmed som grund för det forum vi kallar byaråd. Torekovs Turist & 

Badförening har tagit på sig rollen som samordnare.  

Även då den rollen inte innebär att vi ska styra när/hur/var byaråd ska äga rum och vad 

innehållet ska vara är förväntningarna ändå att vi tar taktpinnen. Det gör vi gärna men pandemin 

satte effektivt stopp för byaråd. Vi har inte resurser till digitala möte och många som vill delta har 

inte heller digitala resurser att medverka. Vi har därför inte kallat till byaråd och ingen annan har 

heller aviserat att de haft resurser/möjlighet att genomföra sådana. Vi har deltagit vid ett av 

kommunen kallade möte som kallas Byarådslag.  

Främja föreningslivet & Stödja företagandet  

• Erbjudit ett brett nätverk, samarbete och tjänster utifrån föreningslivets och företagens 

behov och önskemål. Exempelvis har vi matchat företag som kunnat dra nytta av varandras 

verksamheter.  

• Erbjudit projektledning och bokföringstjänst till humana priser.  

• Presenterat företag och föreningar på torekov.se.  

• Hållit oss förtrogna med företagens/föreningarnas utbud av aktiviteter/ tjänster så att vi 

kunnat förmedla vidare till såväl besökare som boende.  
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Bevara, utveckla och skapa service- och tjänstefunktioner 

• Bokförings- och projektledningstjänst erbjöds till humana priser. Ett tiotal lokala företag 

använde sig av tjänsten.  

• Turistbyrån/Bykontoret har hållit öppet hela året och funnits tillgänglig på telefon och e-post 

när kontoret varit stängt.  

• Vi har hållit oss uppdaterade på beslut och aktuella frågor som rört byn. Information har 

också publicerats på torekov.se 

• Vi har bevakat byns intresse och gjort allmänheten/företag/föreningar/berörda parter 

uppmärksamma på ärende och frågor som kan påverka dem. Exempel under året: arbetet 

med den fördjupade översiktsplanen, exploateringsavtalet för Sunnan, ny busstidtabell  

Verksamheten i korthet 

Turistbyrå 

Föreningen driver en auktoriserad turistbyrå och är medlem i branschorganisationen Visita.  

Vi samlar in och tillhandahåller turistinformation i såväl pappers- som digitalt format. Främst lokalt 

material men även det regionalt mest efterfrågade. Medarbetarna har adekvat utbildning och goda 

kunskaper om bygden vilket är en förutsättning för den höga servicenivå vi erbjuder besökarna.  

I juli besöktes Turistbyrån av 5 076 personer att jämföras med förra årets av 7 608 personer. 

Pandemin spelade naturligtvis in i det minskade antalet besökare. Antalet utländska gäster i juli var 

drygt 100 mot normalt cirka 600. Vi gav turistinformation genom det öppna fönstret för dom som så 

önskade det istället för att behöva gå in på byrån.  

Bykontor  

Bykontoret rymmer en bred flora av frågor och ärende. Vi är en resurs i frågor och sammanhang vi 

uppfattar är av allmänt intresse för byn. Vi sammanställer information och presenterar den på 

hemsidan. Vi kan även skicka vidare informationen till berörda parter. Vi samlar in idéer, tankar och 

synpunkter via e-post, personliga och allmänna möten. Finns det en allmän uppfattning/samsyn i 

frågor kan vi agera. Det gör vi antingen själva eller tillsammans med andra föreningar/organisationer. 

Vi kan exempelvis svara på remisser, lämna synpunkter på kollektivtrafik och detaljplaner. Vi kan ta 

initiativ till att få till stånd en förändring i den fysiska miljön. Exempelvis cykelstråk, parkeringsplatser, 

skyltning.  Vi kan själva eller med samarbetspartners skapa och/eller utveckla evenemang och 

aktiviteter. Exempelvis Torekov Open Water, midsommarfirande, World Championship 505.  

Bykontoret verkar även för att behålla och helst öka kommersiell och offentlig samhällsservice.  

Presentshop 

I vår lokal samsas butik, turistbyrå och bykontor sida vid sida. Det är en trevlig och uppskattad 

kombination. Presentshopen är vår största inkomstkälla.    

Husförmedling & Värdar 

I år stod vi inför utmaningar i boendeförmedlingen. Värdar som brukar lämna sin boende till 

förmedlingen avstod eftersom de själva pga pandemin skulle semestra på hemmaplan. En del värdar 

ville hyra ut men vågade inte teckna avtal för de visste inte om du kunde komma till Torekov för att 

ställa i ordning huset. Några besökare som redan bokat boende när pandemin slog till bokade av eller 
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bokade om. När sommarens lättnader i rekommendationerna kom ville folk boka igen men vi hade 

inte många boende att hyra ut. Efterfrågan av boende var alltså betydligt högre än tillgången i juli.  

I början av året fick vi in flera boende som ville hyra ut under World Championship 505. Det tog 

mycket tid i anspråk att besöka husen och förmedla ut till deltagarna och sedan ställdes 

evenemanget in och allt arbete visade sig vara i onödan.   

Hemsida & sociala medier  

Hemsidan torekov.se hålls uppdaterad med by- och besöksinformation. Företag och föreningars 

verksamhet är presenterade. Främst under sommaren är vi flitiga med inlägg i de sociala medierna.  

Torekovsbroschyren 

När vi var i början av produktionen av årets broschyr var situationen runt covid-19 osäker. Många 

trodde vid tillfället att det var en epidemi som var begränsad i sitt utbrott och främst drabbade Kina. 

Annonsförsäljningen var avklarad när pandemin var ett faktum. Årets broschyr var en omarbetning 

av 2019 års broschyr. Lite nya bilder, delvis ny layout och några nya sidor.  

Upplagan ökades från förra årets 6 000 ex till 7 000 ex. eftersom den förra tog slut innan årets 

upplaga kom ut. Broschyren delades ut till besöksmål i Bjäre och de nordvästskånska kommunerna, 

till utvalda turistbyråer i Sverige och Danmark samt till besökare på turistbyrån. 

Företagsbesök & Näringslivsmöte 

Turistbyrån gjorde fyra företagsbesök under året och deltog på två näringslivsmöte.  

Evenemang 

Torekov Swimrun  

Den 29 augusti arrangerade vi för tredje gången Torekov Swimrun (TSR). Tävlingen arrangerades i 

samarbete med IS Göta och Emma Jönsson. TSR är en tävling där de medverkande paren ömsom 

springer och simmar sträckan från Rivieran i Båstad till Morgonbryggan i Torekov.  

Totala sträckan är ca 23 km, uppdelat på 18 delsträckor. 18,3 km är löpning och 4,7 km är simning.  

I år hade vi utöver dam- herr- och mixad klass även en stafettklass och en barn/ungdomsklass som 

hade en mindre sträcka. 89 lag (2019 - 66, 2018 - 47) var anmälda och 84 (2019 - 62, 2018 - 45) lag 

fullföljde. 4 barn/ungdomslag deltog. Bästa tid stod ett herrlag för 02:25: 26 (2019 - mixed: 02:53:41, 

2018 - mixed 02:59:34).   

Torekov Open Water 

För femte året arrangerade vi i samarbete med IS Göta och Emma Jönsson, Torekov Open Water. Det 

är vår simtävling där deltagarna simmar från Hallands Väderö till Torekov. Årets tävling den 30 

augusti hade 152 anmälda deltagare (2019 - 171, 2018 - 215, 2017 - 170, 2016 - 112 deltagare).  

129 fullföljde tävlingen. Bästa tid att simma de 3000 meterna var 37:49:25 

(2019 - 36:29:89, 2018 - 39:15:79, 2017 - 38:41:19, 2016 - 43:46:43).  

World Championship 505 

Mycket tid lades ner på planering och förberedelse av seglartävlingen World Championship 505 men 

den 6 april fick vi det tråkiga beskedet att tävlingen ställs in.   
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Torekovs Warmbadhus  

Julaftonsmorgon 2019 brann Torekovs Warmbadhus ner. På annandagen meddelade vi att vi har för 

avsikt att bygga upp huset igen. Styrelsen sammanträdde några dagar in på det nya året och bildade 

en arbetsgrupp som sedan dess arbetat med projektet.  På samma möte fattade man på 

hyresgästens initiativ beslut att avge en avsiktsförklaring. I den angavs att styrelsen hade för avsikt 

att teckna nytt hyresavtal om 5 år och med option på ytterligare 5 år med nuvarande hyresgäst. 

Tiden som följde upptogs av att nå en uppgörelse med försäkringsbolaget, rita en ny byggnad, söka 

bygglov, beräkna kostnader med mera. Projektgruppen arbetade tillsammans med hyresgästen fram 

en ritning och när denne och projektgruppen var nöjda söktes bygglov (juni) som beviljades i slutet av 

augusti. Kostnaderna kunde nu beräknas men tyvärr satte sommarsemester hos entreprenörer i 

kombination med pandemin stopp för att snabbt få in offerter. Vi kunde dock med hjälp av 

projektledaren göra egna beräkningar som delgavs alla parter. I mitten av oktober hade vi fått alla 

offerter och i början av november presenterades ett hyresavtal för nuvarande hyresgäst.  

I december meddelade tyvärr hyresgästen att denne inte längre var intresserad av att teckna ett nytt 

avtal. Anledningen uppgavs vara att projektet dragit ut i tid och att hyresnivån blev för hög. 

Förhandlingen med försäkringsbolaget om ersättning drar ut på tiden. När året är slut har vi 

fortfarande inte nått en uppgörelse. Att ha en pandemi som far över världen och samtidigt planera 

för och samla ihop resurser till ett warmbadhus har försvårat projektet.  

Simskola 

 

Sommarens simskola drevs för sjunde året i rad med egen personal. Två simlärare och en 

vaktmästare anställdes av föreningen. För att anpassa simskolan till rekommendationer kopplade till 

covid-19 uppmanades barnen bland annat att byta om inför simskolan hemma. Vi höll naturligtvis 

avstånd, desinficerade redskap mm. Vid kommunens kontroll fick vi anmärkning på toaletten och 

avsaknad av dusch och tvättmöjligheter. Undervisningen och personalen fungerade mycket bra. Barn 

folkbokförda i Båstads kommun födda 2013 och 2014 erbjöds gratis simskola via kommunen.  6 barn 

utnyttjade erbjudandet. 
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Skötsel av grönytor, bryggor, strand och toaletter 

I enlighet med avtalet med kommunen skötte vi Norra stranden, de offentliga toaletterna vid Norra 

stranden och busstorget, badtrapporna (Morgonbryggan, Ydrehall, förste- och andre bryggan, piren 

samt Klockan (endast i och upptagning)) och grönytorna kring hamnen och vid seglen vid kyrkan.   

Stranden skötte vi med hjälp av Häljarps Maskinservice. Badtrapporna sattes i och togs upp av Ronny 

Fengved och underhölls av turistbyråns personal. Grönytorna sköttes av Bjäre Grönyteskötsel. 

Toaletterna städades av Skånes Städservice AB samt turistbyråns personal som kontrollerade 

toaletterna två gånger/dag under högsäsongen.  

Alla gamla trappor lindades med rep för att minska halkrisken. Vi hade en anställd som underhöll 

trapporna genom att kontinuerligt skrapa dom fria från alger. De nya trapporna på nya bryggorna på 

stranden är tyvärr inte lättare att hålla alg-fria än de tidigare. Den nya handikapp-rampen blev vårt 

ansvar att underhålla. För att kunna sköta den anställde vi en person, lånade hamnens högtryckstvätt 

och installerade ett eluttag på piren. Avrådan från bad med hänvisning till höga bakteriehalter rådde 

under stor del av sommaren. Det gjorde att vi inte kunde underhålla trapporna den tiden varpå 

klagomål inkom från de som trots avrådan badade.   

Redovisnings- & Administrationstjänst & Projektledning 

Vi tillhandahåller redovisnings- och administrationstjänst och projektledning till lokala föreningar och 

företag. Under året har nio företag nyttjat redovisningstjänsten, ett företag har nyttjat projektledning 

och ett företag har nyttjat administrationstjänsten. Antalet timmar för projektledning var betydligt 

reducerat jämfört med i fjol pga situationen med covid-19.   

Torekovs Byamack  

Bensinmacken ägs av bolaget och har genom avtal haft PS Olje AB som leverantör av drivmedel. 

Omförhandling med PS Olje gav from december en ökad ersättningsnivå per såld liter drivmedel.  

Konstruktionen runt om pumparna skrapades och målades under våren. Skötseln av macken 

hanterades av Stefan Gustavsson, Torekov Båt & Motor. Administration och redovisning hanterades 

av föreningen.  

Projekt 

Nya bryggor  

Projektet med nya bryggor initierades och drevs till en början av Byarådet. Det bildades en 

arbetsgrupp bestående av representanter från byns föreningar och kommunen. Uppdraget var att 

arbeta fram underlag och söka finansiering. När byarådet lades vilande tog vi på oss att driva 

projektet vidare.  Föreningen har genom en privat donation fått in pengarna som behövdes till de nya 

bryggorna. Donationen skänktes vidare till kommunen som upphandlade projektet och började 

byggnationen under vintern 2019. I mars i år stod bryggorna klara men tyvärr kunde vi pga pandemin 

inte genomföra den planerade invigningen i maj.     

Badflotte  

I slutet av året tog vi initiativ till att samla in medel till en badflotte. Insamlingen görs i samarbete 

med föreningen Torekov Kultur och Miljö. I allt övrigt är det vi som bär ansvaret. Vi hoppas att nå 

insamlingsmålet och ha en badflotte i vattnet i maj 2021. Det finns två olika idéer att gå vidare med. 

En flotte på grunt vatten för de yngre barnen eller en flotte på cirka två meters djup. Det är en 

prisskillnad mellan de olika alternativen. Det finns delade meningar i byn om var en flotte ska 
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placeras men att det är någonstans utanför norra stranden verkar vara den breda uppfattningen. 

Däremot om den ska ligga nära piren eller mellan bryggorna råder det oenighet om.  

Gatlampa i hamnen  

Under sommaren samlade vi in pengar till en gatlampa på hamnplanen som skulle ersätta den som 

gått sönder tidigare i år. Vår avsikt var att få en lampa som estetiskt var trevligare än den som satt 

där tidigare. När insamlingen var inne i slutfasen aviserade vi det till kommunen som nu trots tidigare 

löfte ändrade sig och inte längre hade för avsikt att ersätta med annan gatlampa än den gängse 

modellen. Personerna som skänkt pengar till en ny gatlampa kommer att kontaktas och erbjudas att 

flytta gåvan till flotten alternativt få den tillbaka.   

Personal 

Föreningen: 

Tillsvidareanställd personal i föreningen: 

Badkamrer: Åsa Ragnarsson  

Redovisning: Elena Larsson  

Säsongsanställd personal i föreningen:  

Turistbyrån: Ellen Nåfält, Karin Klemedtson, Linda McArdle, Felicia Magnusson och Mats Kongstad 

Simskolan: Jittiporn Kamkuan och Jakob Strömstad  

Vaktmästare (bassängen): Torleif Svensson  

Härutöver hade vi timanställd personal för tillfälliga arbete.   

Öppettider 

juli: dagligen kl. 11-19 

juni och augusti: dagligen kl. 11-18 

övriga året: tisdag-fredag kl. 11-17 samt lördagar i maj och september kl. 11-15  

Härutöver var det öppet under påskhelgen.  

Måndagar arbetade personalen med administration och byrån hölls om möjligt öppen.  

Telefonen var öppen året runt alla dagar i veckan. E-post besvarades i regel inom 24 timmar.
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Statistik - Torekovs Turist & Badförening                             
                                                                                      

 
* Inkommande  ** Besvarade & skickade (massmail räknas som ett brev) *** Unika 

 
Medlemsavgift = 150 kr. Alla medlemmar erhöll ett medlemskort och till det kopplade erbjudande. 

Under året avslutade nio företag sitt medlemskap och nio företag tecknade medlemskap.  
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Statistik – Torekovs Byamack        
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